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Dana Morávková
Narodila se 29. 7. 1971 v Písku. Vystudovala herectví na DAMU a choreografi i na HAMU. Zahrála si ve fi lmech Princezna Husopaska, Z pekla 
štěstí, Andělská tvář, Kameňák a v seriálu Velmi křehké vztahy a hraje v seriálu Ordinace v růžové zahradě 2. Účinkuje v Divadle Bez Zábradlí, 
v muzikálu Popelka na ledě. Jejím manželem je hudební skladatel a skvělý klavírista Petr Malásek.

Co se léčí v Léčebných lázních Bohdaneč?
  Chronická a degenerativní onemocnění pohybového aparátu - artrózy kyčlí a kolen
  Bechtěrevova choroba  Stavy po operacích totální endoprotézy
  Poúrazové stavy   Kořenové a vertebrogenní syndromy
  Stavy po poraněních a operacích centrálního a periferního nervstva

Pro léčení pohybových obtíží nabízíme pobyty. 
Během nich budete rehabilitovat i odpočívat... 

Léčebné lázně Bohdaneč  a.s.  | Masarykovo nám. 6 | 533 41 Lázně Bohdaneč | tel.: +420 466 860 860 | e-mail: obchod@llb.cz |  www.llb.cz

Za týden léčení ceny již od 10 578 Kč!
Zavolejte si na 466 860 860. Poradíme Vám.

I Jana Paulová 
   nás doporučuje.
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Plesová sezóna je v plném proudu. Dana Morávková si loni splnila svůj velký sen a sychravým podzi-
mem se přímo protančila. Spolu s dalšími umělci a sportovci se účastnila páté řady soutěže Stardance. 
To, co se naučila, předvede v sobotu 23. února na plese Léčebných lázní Bohdaneč.

 Dano, jak vidíte s odstupem času vaši účast v téhle 
krásné, ale jistě náročné soutěži? 
Soutěž StarDance mě strašně bavila. Byla jsem moc vděč-
ná pořadatelům, že si mě vybrali a dali mi příležitost si 
soutěž vyzkoušet na vlastní kůži i nohy. Opravdu mi tím 
splnili jeden z mých velkých snů. Nelituji absolutně niče-
ho, jen mě trochu mrzí, že ten skvělý zážitek má pachuť 
bulváru, který o nás všech napsal spoustu smyšleností.

 Nenarušilo to pohodu, která ve vašem kolektivu 
panovala?
Radost jsme z těch lží, které vycházely, neměli, ale 
partu to ještě více stmelilo. Navzájem jsme se drže-
li a uklidňovali jsme se, když někdo měl trému. Hod-
ně patrné to bylo hlavně při společných choreografi ích. 
Marek Eben měl zkrátka pravdu, když říkal, že se sešel 
opravdu skvělý kolektiv. Důkazem toho je i fakt, že ce-
lá parta plánujeme společné hory. S Martinem Procház-
kou a s jeho přítelkyní jsme už třeba byli na společné 
večeři a rádi jsme zavzpomínali. 

 Jak na vás působilo, když v publiku seděl váš man-
žel se synem Petrem? Nebyla jste z jejich přítomnos-
ti trošku nervózní? 
Kdepak, s Petrem jsem už dlouho a máme takový hezký 
zvyk, že on se snaží být na každé mé premiéře a já za-
se na jeho. No a každá sobota se StarDance byla vlastně 
taková malá premiéra, jelikož jsem pokaždé tančila no-
vý tanec. Mí kluci mě vůbec neznervózňovali, naopak 
jsem si byla daleko jistější, že jsem  je tam měla. Seděla 
tam i moje maminka, ale ta nechtěla být vidět. 

 Co říkal manžel na vaše odhodlání jít do tak nároč-
né soutěže?
Petr věděl, jak jsem od srpna prožívala náročné zkouš-
ky, a jak jsem na sobě makala. Říkal mi: „Klobouk dolů, 
že jsi se na to dala.“ 

 Kdysi jste nás reprezentovala v krasobruslení. Po-
mohla vám v něčem tahle zkušenost? 
Nejdříve jsem si myslela, že ano, ale někdy to bylo spí-
še naopak. Když jsme vše rozebírali s mým tanečním 
parterem Jirkou Heinem, radil mi, abych na některé 
podvědomě naučené pohyby zapomněla. Třeba toč-

ky jsou u krasobruslení úplně jiné. Pomohlo mi ale, že 
jsem „slyšela hudbu“, uměla jsem stát rovně nebo mě-
la „ladné ruce“. Díky vystudované choreografi i jsem ta-
ké občas partnerovi radila při sestavách a on mě vysly-
šel. Oběma nám šlo o to, aby tanec působil co nejlépe.

 Který z tanců vám dal nejvíce zabrat, a který jste 
si zamilovala?   
Nejvíc jsme se zamilovala do quick stepu, je to takový 
výbušný adrenalinový tanec, který obsahuje všechny 
možné taneční prvky. Kroky, běh, skoky, dokonce i pol-
ka kroky a vyžaduje docela fyzičku. Nejdříve jsem právě 
z tohoto tance měla velké obavy. Pak jsem se sama divi-
la, jak jsme na tom parketě lítali  sem a tam, a že jsem 
to zvládla. Měla jsem prostě skvělého tanečníka a bavila 
mě s ním třeba i samba. Ta byla přímo úžasná!    

 Jak často a jak dlouho jste zkoušeli?
My jsme to měli trošku složitější než ostatní páry, protože 
Jirka Hein je trojnásobný mistr světa v tancích za Sloven-
sko a museli jsme se přizpůsobit času, kdy byl v Praze. Mně 
zase vyšli vstříc při natáčení Ordinace v růžové zahradě. 
Tréninky jsme měli třeba i tříhodinové, ale déle už se pak 
nedalo soustředit. Takže jsme trénovali třeba i dvojfázově. 
Nahodili jsme sestavu a pak jsme jeli pořád dokola. Musím 
říct, že si ty celé sestavy pamatuji krok po kroku dodnes. 

 Na soutěži jste oblékala nádherné šaty. Mohla jste 
návrhářce mluvit do její představy a ovlivňovat tak 
jejich konečnou podobu? 
Všechny ty krásné šaty navrhovala Hana Kopecká a já jí 
do toho nemluvila. Myslím, že žádná z tanečnic. Paní ná-
vrhářka nás viděla komplexně a také šlo o to, abychom se 
odlišovaly nejen střihem, ale i barevně. Musím vzdát hold 
také všem švadlenkám, když si představím, že všechny ty 
fl itry našívaly ručně. To je neskutečně náročná profese. 

 Které šaty jste měla nejraději? Ve kterých jste se cí-
tila jako princezna? 
Přímo jako princezna jsem si přišla v šatech na slow-
fox, byly takové fi alovo černé. K těm nejzamilovaněj-
ším ale určitě patřily šaty černobílé a představte si, prá-
vě ty mi doma visí ve skříni.

 Jak se vám to podařilo?
Já s tím nemám nic společného. O Vánocích jsem měla 
pod stromečkem balíček a v něm ty šaty byly.  Moji klu-
ci, tedy manžel a syn, mi je koupili a darovali mi je k Je-
žíšku. Manžel věděl, že ty šaty miluju a chtěl mi udělat 
radost, což se mu podařilo. Mám prostě štěstí na báječ-
ného manžela i syna a moc si toho vážím. 

Text: Šárka Jansová, foto: Lenka Hatašová

REPREZENTACNÍ

PLES
ˇ … tentokrát Black & White

23. 2. 2013 v 1930
hod.

V prostorách společenského sálu, kavárny, restaurace a kolonády 
v areálu Léčebných lázní Bohdaneč a.s. 

JK BAND, H-H BLUES, MEDICIMBAL, JOSEF LAUFER
 Předtančení: DANA MORÁVKOVÁ s partnerem
 Večerem provází: PAVLA PILAROVÁ

Bohatá tombola s mimořádnou první cenou
•Ochutnávka kávy

•Bohaté občerstvení•Čokoládové fontány  

Černobílé šaty 
mám ve skříni



Vaše škola fotog
rafie

w
w

w
.IDIF.cz

02 Metropol: noviny, které s vámi mluví | bezplatná distribuce do domácností a stojanů
in

ze
rc

e

z 
re

gi
on
ů

METROPOL
krátce

Nejlepšího výsledku z tuzemských 
dodavatelů zemního plynu dosáhla 
společnost Pražská plynárenská. Ta 
navíc i obhájila prvenství z před-
cházejícího premiérového měření, 
jehož výsledky byly zveřejněny 
v dubnu tohoto roku. Nejlépe byla 
Pražská plynárenská hodnocena 
v oblasti poskytovaných služeb, 
ale výborných výsledků dosáhla 
také např. v oblasti image, kvality 
produktů nebo loajality zákazníků. 
Celkově dosáhl její index spokoje-

nosti EPSI hodnoty 66,6, přičemž 
průměrná hodnota za odvětví ply-
nárenství činí 65,1. 
„Potvrzení našeho prvenství nás 
samozřejmě velmi těší a váží-
me si jej. Cítíme to však zejmé-
na jako závazek do budoucna 
a i proto připravujeme pro své 
zákazníky celou řadu nových pro-
duktů a služeb, které jim budeme 
během roku postupně představo-
vat“ uvedl mluvčí společnosti 
Miroslav Vránek. 

Odběratelé plynu 
jsou nejspokojenější 

u Pražské plynárenské
Již podruhé zjišťovala nezávislá benchmarkingová organizace EPSI 
Research  míru spokojenosti a loajality  odběratelů energií v Česku. 
Navazuje tak na obdobná měření, která  dlouhodobě realizuje  v řadě 
dalších evropských zemí. 

 S jakými prioritami a rozpočtem 
vstoupilo město do roku 2013?
Rozpočet byl schválen jako vyrovnaný 
se zapojením přebytku z roku 2012 ve 
výši cca 185 mil. korun. Celkové zdroje 
města tak letos dosahuji částky 1.689 
mil. korun. Pro město je v letošním ro-
ce prioritou fi nanční pokrytí akcí pře-
cházejících z roku 2012 a akcí s podí-
lem dotačních prostředků.

 Jak budete postupovat po dere-
gulaci nájemného v obecních by-
tech?
Po ukončení platnosti zákona 
č. 107/2006 město Pardubice za-
tím k dalšímu zvyšování nájemného 
v obecních bytech nepřistoupilo. Vý-

jimkou jsou byty, které byly podle záko-
na z procesu deregulace vyjmuty a kde 
tedy nebylo možno využít postupného 
jednostranného zvyšování nájemného. 
Jedná se o byty zvláštního určení a dá-
le o byty těch nájemců, s nimiž bylo 
v nájemní smlouvě sjednáno smluvní 
nájemné. Nájemné v těchto bytech bu-
de upraveno tak, aby během let 2013 
a 2014 bylo dosaženo i u těchto bytů 
úrovně, dané pravidly pro deregula-
ci nájemného, tedy částky 72,69 Kč/m2 
podlahové plochy bytu.

 Změní se něco v tarifech měst-
ské hromadné dopravy?
Rada města již v letošním roce pro-
jednávala změnu tarifu MHD v Par-

dubicích. Důvodem však nebylo na-
výšení cen, ale doplnění tarifu o no-
vý typ jízdného, kterým je SMS jíz-
denka. Tato jízdenka platná ve 
všední dny 45 minut a o víkendech 
60 minut stojí 25 korun. Jinak jízdné 
v městské hromadné dopravě zůstá-
vá stejné jako v loňském roce.

 Jak postupujete při zadávání ve-
řejných zakázek?
Veřejné zakázky jsou zadávány 
v souladu se zák. 137/2006 Sb., o ve-
řejných zakázkách ve znění pozděj-
ších předpisů, veřejné zakázky malé-
ho rozsahu, které tento zákon neřeší, 
jsou řešeny vnitřním předpisem - Za-
dávacím řádem veřejných zakázek.

 Kolik prostředků půjde letos do 
sociální oblasti?
Schválený rozpočet města počítá pro 
Odbor sociálních věcí na rok 2013 
s částkou 46,5 milionu korun. Z to-
ho 22 milionů činí vyrovnávací plat-
ba Sociálním službám města Pardu-
bice, dalších 5,6 milionu korun bude 
prostřednictvím Programu podpory 
v sociální oblasti rozděleno posky-
tovatelům sociálních služeb. V Pro-
gramu prevence kriminality je mili-
on korun, 12,1 milionu korun jsme 

vyčlenili pro Program podpory slu-
žeb sociální prevence dříve fi nan-
covaných z Individuálního projektu 
Pardubického kraje atd.

 Co vzkážete občanům Pardubic?
Vzhledem k tomu, že letos čeká Par-
dubice referendum o uspořádání
města v dalších letech, poprosila 
bych všechny obyvatele o to, aby ur-
čitě přišli svou vůli vyjádřit. Při zřizo-
vání městských obvodů se jich nikdo 
neptal, zda obvody chtějí a potřebují. 
Nyní budou moci sami rozhodnout. 
Na jedné misce vah je několik desítek 
milionů korun, které nás ročně stojí 
chod malých radnic, na druhé určitý 
komfort pramenící z toho, že lidé ma-
jí blízko svou radnici, svého starostu. 
Sami musejí zvážit, co je pro ně důle-
žitější. Určitě by však neměli promar-
nit příležitost rozhodnout o budouc-
nosti města přímo. (met)

Primátorka Štěpánka Fraňková: Občané rozhodnou v referendu
Jaké jsou letošní priority pro magistrát Statutárního města Pardubi-
ce? Bude se zvyšovat nájemné v obecních bytech? Kolik prostředků 
půjde do sociální oblasti? Na to a další otázky spojené s chodem měs-
ta se Metropol zeptal primátorky Štěpánky Fraňkové.

 Začněme cyklistikou. Jaká další 
integrační opatření plánujete pro 
odstranění bariér cyklistické dopra-
vy a většího komfortu cyklistů?
Mimo větší infrastrukturní záměry, 
jako jsou zejména stavby stezek pro 
chodce a cyklisty mezi městem a je-
ho okrajovými částmi (Věkoše, Pile-
tice) a přestavby celých úseků ně-
kterých ulic (S. K. Neumanna, Du-
kelská, Benešova), připravujeme pro 
zlepšení podmínek pro cyklisty v na-

šem městě celou řadu dalších opat-
ření. Jedná se například o více jízd-
ních pruhů a prostor pro cyklisty, 
nový piktogramový koridor pro cyk-
listy, opravy povrchů stávajících ste-
zek, lepší parkovací podmínky pro 
cyklisty apod. 

 Změní se naproti tomu něco v ta-
rifech městské hromadné dopravy?
Naposledy byl tarif MHD upravo-
ván v září 2011, od té doby se výše 
tarifů nezvyšovala, a to ani navzdo-

ry zvýšené DPH. Byla zavedena lin-
ka do Fakultní nemocnice, nově fun-
guje platba prostřednictvím SMS či 

„na zavolání“, dopravní podnik bu-
duje nové zastávky, zajištěna je i sto-
procentní nízkopodlažnost vozů, kte-
rou jinde v republice nenajdete.

 Východní Čechy mají své malebné 
kouzlo. Kam byste vy osobně pozval 
návštěvníky krajské metropole?
Určitě do městské památkové rezer-
vace na zrekonstruované jižní tera-
sy, do Jiráskových sadů k soutoku 
řek Labe a Orlice. Hradec je proslu-
lý gočárovskou architekturou a pyš-
ní se také jednou z pěti nejslavněj-
ších budov 20. století – Kotěrovým 
muzeem. Za návštěvu stojí také ryb-
níky v městských lesích. 

Text: Metropol, foto: archiv MHK

Rozvoj cyklistiky má v Hradci zelenou
Východní Čechy se vyznačují rovinatou krajinou, a tak není divu, že tady 
odpradávna lidé využívají kolo jako dopravní prostředek. Co všechno 
pro rozvoj cyklodopravy, ale také cestovního ruchu dělá město Hradec 
Králové, na to se Metropol zeptal primátora Zdeňka Finka.

Kvůli stále menšímu objemu peněz, 
které jim stát poskytuje, narůstá ku-
mulovaná ztráta zdravotnických za-

Praha | Hotel Jalta na Václavském náměstí se stal 
svědkem předání výtěžku charitativní akce, která 
proběhla v rámci Václavských Vánoc. 

Ve stáncích s občerstvením byly ke koupi nápoje do spe-
ciálních hrnečků malovaných dětmi, kterým pomáhá 
Nadace ARTEVIDE nebo žáky Střední, základní a mateř-
ské školy pro sluchově postižené Výmolova. 
„Spolu se Sdružením Nového Města pražského se snažím, 
aby se Václavské náměstí stalo lepším místem pro život. 
Jsem rád, že si sem stále více Pražanů nachází cestu a na-
víc přispělo na dobrou věc,“ uvedl primátor hl. m. Prahy 

Bohuslav Svoboda, který se spolu s  předsedou Sdruže-
ní Nového Města pražského Janem Adámkem slavnost-
ního předání zúčastnil. 
„Byli jsme potěšeni, s jakým zájmem se celá akce setkala. Výtě-
žek pro Střední, základní a mateřskou školu Výmolova celkem 
14 650 Kč za prodej 293 kusů malovaných hrnečků a pro nada-
ci Artevide pak 67 550 Kč za prodej 1 350  kusů hrnečků s po-
tiskem s obrázky malovanými dětmi v Nadaci Artevide. Bude-
me i v budoucnu těmto organizacím pomáhat a spolupracovat 
s nimi. Úspěšnou akci s malovanými hrníčky jistě zopakujeme 
i v letošním roce,“ řekl Jan Adámek, předseda Sdružení No-
vého Města pražského o.s., která celou akci pořádala.  (r)

Malované hrnečky vynesly 82 200 korun

Kraj zachraňuje nemocnice, jež likviduje ministerstvo

řízení a zhoršuje se jejich ekonomic-
ká situace. Kraj proto musí tyto plat-
by dorovnávat, aby zajistil obyvate-
lům regionu dostupnou a kvalitní 
zdravotní péči i nadále.
„Podle nové úhradové vyhlášky minis-
terstva zdravotnictví dostanou krajské 
nemocnice o 100 milionů korun méně 

ve srovnání s předchozím rokem, což 
je propad o sedm procent. Tento krok 
je pro jejich ekonomiku likvidační. Ne-
jsou schopné takovou ztrátu nahradit 
nebo ještě více uspořit na nákladech. 
Kraj nyní posílá nemocnicím podpo-
ru na jejich provoz ve výši 176 milio-
nů korun, ale už dnes je zřejmé, že ta-
to částka nebude stačit,“ řekla Jana 
Třešňáková, krajská radní pro oblast 
zdravotnictví. (od dop.)

Královéhradecký kraj | Nová úhradová vyhláška ministerstva zdra-
votnictví má likvidační dopad na krajské nemocnice.

Plzeňský kraj na veletrhu představil 
několik nových publikací a produk-
tových balíčků. 
Turistický průvodce Šumava, Čes-
ký les a bavorské příhraničí vzni-
kl v rámci projektu „Do Plzeňského 
kraje za přírodou, tradicemi a gast-
ronomií“, spolufi nancovaného Ev-
ropskou unií v dalších třech jazy-
kových mutacích – AJ, NJ, HOL a je 
k dispozici v informačních centrech 
Plzeňského kraje.  
Druhou publikací je tematická sklá-
dačka Poznejte barokní krásy Plzeň-
ského kraje. Ta zve na sedmidenní ces-

tu po nejzajímavějších barokních pa-
mátkách regionu. Představuje barokní 
perlu regionu – Manětín, Mariánskou 
Týnici, klášter v Plasích, Kladruby 
u Stříbra a mnoho dalších míst, kte-
rá spojují jména slavných barokních 
stavitelů. Nový produktový propagač-
ní materiál je k dispozici i v němec-
kém jazyce. Pohledy z výšek Plzeňské-
ho kraje je název další tematické sklá-
dačky. U veřejnosti oblíbený materiál 
nabízí přehled nejen zajímavých roz-
hleden, vyhlídkových věží, ale i lokalit 
vhodných k horolezectví v Plzeňském 
kraji.                                          (od dop.)

Plzeňští přivezli pivo i publikace
Plzeňský kraj | Úspěšný byl pro Plzeňský kraj, město Plzeň a Plzeň-
ský Prazdroj letošní ročník středoevropského veletrhu cestovního ru-
chu HOLIDAY WORLD. Vedle pivovarnictví lákali plzeňští vystavova-
telé turisty na přírodní krásy regionu, barokní památky nebo titul 
Evropské hlavní město kultury roku 2015.     

Beethovenův 
pomník

Karlovy Vary | Zástupci místního Ro-
tary Clubu a primátor města Petr Kul-
hánek podepsali darovací smlouvu na 
desky umístěné na Beethovenově po-
mníku v Karlových Varech. Primátor 
Petr Kulhánek při té příležitosti podě-
koval Rotary Clubu nejen za myšlen-
ku vrátit pomníku původní vzhled, 
ale také za úsilí, které na dlouhé ces-
tě k realizaci vynaložil. Pomník Lud-
wiga van Beethovena dostal svou pů-
vodní podobu v létě roku 2012, kdy 
se právě díky zasazení RC Karlovy Va-
ry na krajních pilířích znovu objevily 
dva reliéfy – ženské akty v životní ve-
likosti. Jeden z nejkrásnějších Beetho-
venových pomníků na světě je dílem 
karlovarského rodáka Hugo Uhera 
z roku 1929. Autorem replik je výtvar-
ník Heřman Kouba. (od dop.)

Žádosti o dotace
České Budějovice | Dotační program 
je zaměřen na pomoc vlastníkům kul-
turních památek, které se nalézají mi-
mo památkové rezervace a zóny, po-
případě movitých kulturních pamá-
tek pevně spojených se stavbou, jako 
jsou například oltáře nebo varhany 
v kostelech. Datum uzávěrky první-
ho kola je 28. února, alokovaná část-
ka je 1 100 000 korun. Druhé kolo, 
kde je připraveno 556 000 se uzavře 
30. dubna. Formuláře jsou na webo-
vých stránkách Ministerstva kultury 
ČR nebo na odboru památkové péče 
Magistrátu města České Budějovice . 

Investice 
do památníku

Královéhradecký kraj | Zhruba 800 
tisíc korun poskytl Královéhradecký 
kraj na rekonstrukci památníku Bate-
rie mrtvých na Chlumu. Celkem stála 
oprava této významné památky, kte-
rá připomíná válečné události z ro-
ku 1866, zhruba 2,2 milionu korun. 
Zbytek fi nancí se kraji podařilo získat 
z dotací ministerstva obrany.

Nymburk soutěží
Nymburk | Město vyhlásilo výtvar-
nou soutěž o nejlepší logo, které se 
stane symbolem oslav 100. výročí na-
rození Bohumila Hrabala v roce 2014. 
Podle místostarosty Pavla Fojtíka zís-
ká autor vítězného návrhu 10 000 ko-
run. Logo bude použito na propagač-
ních materiálech a speciální webové 
stránce, objeví se i na všech dopro-
vodných kulturních akcích. Podrobné 
informace k vyhlášené soutěži jsou 
k dispozici na webových stránkách 
města www.meu-nbk.cz.

O Rákosníčkovo hřiště
Pardubice | Další město má dostat Rá-
kosníčkovo hřiště a Pardubice jsou jed-
ním z uchazečů. O tom, kam nakonec 
hřiště poputuje, rozhodnou lidé. Ješ-
tě do 28. února mohou hlasovat a své 
město tak podpořit na internetových 
stránkách projektu.  V Pardubicích mů-
že hřiště v hodnotě více než milion ko-
run vzniknout na jednom ze dvou míst 
– v blízkosti nákupního střediska v uli-
ci Palackého nebo Bělehradská.

Byty do aukcí
Hradec Králové | K novému způso-
bu prodeje majetku přistoupil králo-
véhradecký magistrát. Nemovitý ma-
jetek, který doposud zatím nenašel 
svého kupce prostřednictvím směrni-
cových pravidel a úřední desky, bude 
podroben aukci. Jedná se o způsob, 
jež zaručí transparentnost prodeje, 
urychlí a zpružní celý proces. Město 
v loňském roce ve výběrovém řízení 
vybralo provozovatele veřejných auk-
cí, v současné době se připravuje pro-
dej několika bytů. 
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Příbramsko | V pátek 8. února 
navštívil hejtman Středočeského 
kraje Josef Řihák úpravnu pitné 
vody u obce Kozičín, která je jed-
ním z nejvýznamnějších vodních 
distributorů pro město Příbram. 

Během prohlídky debatoval se zaměst-
nanci především o ochraně povrcho-
vých vod v přilehlých Brdech. „Se zdej-
ší úpravnou vody se pojí také otázka Brd 
a jejich možného rozdělení mezi Plzeňský 
a Středočeský kraj. Příbram dnes bere ně-
jakých 85% vody z Padrťských rybníků, 
proto bychom měli na kraji udělat vše pro-
to, abychom o tuto kvalitní vodu nepřišli,“ 
řekl středočeský hejtman Josef Řihák.

Úpravna vody v Kozičíně prošla v le-
tech 2003 – 2004 celkovou rekon-
strukcí. Během ní se zvýšila kvali-
ta, spolehlivost a kapacita při úpra-
vě vody. Současný výkon úpravny je 
105 litrů za sekundu. Voda je čerpá-
na především z nádrží Lázská a Pil-
ská, ty pokrývají 97 procent kapa-
city. Zbylou část úpravna získá-
vá z podzemních zdrojů. Kozičín-
ská úpravna pracuje již při vstupu 
s kvalitní vodou, která je díky své-
mu zdroji uprostřed Brd bez che-
mických a průmyslových kontami-
nantů. Díky své poloze může vodu 
do Příbrami distribuovat bez větší 
energetické náročnosti.

Návštěvy úpravny vody se zúčastnil ta-
ké starosta Milína Pavel Nekl, příbram-
ský místostarosta Ivan Šedivý a  ředitel 
1. Středočeské vodárenské Ivan Eis.
Po prohlídce úpravny vody v Kozi-
číně navštívil středočeský hejtman 
společně se starostou Milína a ředite-
lem 1. SčV ještě čističku odpadních 
vod v obci Milín. Zdejší čistička vod 
prošla v roce 2009 rozsáhlou rekon-
strukcí. Původní stavba z roku 1958 
již neodpovídala emisním požadav-
kům, proto ji obec nahradila moder-
ní technologií. Nová čistička má na-
výšenou kapacitu přibližně o třetinu. 
V současnosti čistí splaškovou vodu 
obce, které čítá 2 200 obyvatel.

„Ministerstvo pošle našim domovům pro 
seniory a dalším příspěvkovým organi-
zacím poskytujícím sociální služby le-
tos o téměř 60 milionů méně. Pro někte-
rá naše zařízení, která tak dostanou až 

o polovinu méně peněz, by to mohlo být 
likvidační. Považuji to za špatné rozhod-
nutí vlády, která se tímto krokem snaží 
poškodit kraje. Především tím ale bere 
peníze všem těm, kteří si celý život platili 

sociální pojištění a mají teď ve stáří ná-
rok na odpovídající péči,“ řekl hejtman 
Středočeského kraje Josef Řihák.
Ministerstvo letos pošle na sociální 
služby poskytované krajskými pří-
spěvkovými organizacemi celkem 
330 milionů korun, v roce 2012 to 
bylo 390 milionů. Středočeský kraj 
tak bude muset v již schváleném 
rozpočtu najít dalších 80 milionů 
navíc, aby pokryl výpadek v dota-

cích od ministerstva a zajistil dosa-
vadní úroveň sociální péče. „Chybě-
jící peníze budeme nejspíš nuceni zís-
kat škrtáním v investicích,“ uvedl dá-
le hejtman Josef Řihák.
I když o výši dotace bylo s konečnou 
platností rozhodnuto koncem ledna, 
středočeské příspěvkové organizace 
dostanou peníze až na konci první-
ho čtvrtletí. Rada kraje proto v pon-
dělí schválila také výši příspěvků 

jednotlivým organizacím, se který-
mi budou hospodařit do té doby, než 
jim ministerstvo pošle schválené fi -
nanční prostředky. „Na radě jsme od-
hlasovali příspěvky jednotlivým orga-
nizacím v sociální oblasti na rok 2013 
v celkové výši 38 milionů korun. Dal-
ší prostředky budou příspěvkovým 
organizacím zaslány v průběhu ro-
ku dle aktuální potřeby,“ informoval 
hejtman Řihák.

Kraj bude muset kvůli krácení dotací najít v rozpočtu 80 milionů na sociální služby
Praha | Rada Středočeského kraje na svém pondělním zasedání schváli-
la navýšení rozpočtu kapitoly sociálních věcí o částku 80 milionů korun 
z rozpočtu kraje. Důvodem bylo výrazné snížení státních dotací od Mi-
nisterstva práce a sociálních věcí pro příspěvkové organizace Středočes-
kého kraje v oblasti sociálních služeb.

Hejtman Josef Řihák (vpravo) spolu se zaměstnanci čističky.

Hejtman Josef Řihák, starosta hasičů Walter Chwoika a zástupci sboru dobrovolných 
hasičů z Milína, Kamenné, Konětop, Lešetic, Radětic, Rtišovic, Stěžova a Vrančic.

Přijdeme-li o Brdy, přijdeme o zdroj pitné vody
Milín | V hasičské zbrojnici v Milíně na Příbramsku nedávno proběh-
la za účasti hejtmana Středočeského kraje Josefa Řiháka výroční schů-
ze 4. okrsku sboru dobrovolných hasičů. 

Pomoc hasičům nejen v Milíně: Rozjet akce H

Kolika megapixely disponuje sní-
mač fotoaparátu Samsung NX1000?
 Správná odpověď na tuto soutěž-
ní otázku otevírala cestu k mož-
nému zisku jedné ze tří hodnot-
ných věcných cen od společnos-
ti Samsung.

Soutěže se mohli zúčastnit všichni 
čtenáři a návštěvníci informačních 
portálů společnosti IDIF – Fotogra-
fovani.cz a Grafi ka.cz. Trojice šťast-
ných výherců převzala ceny ve stu-
diu IDIF ve Vlkově ulici v Praze 3.
Soutěž Samsung byla snadná, a to 
díky jednoduché, nezáludné otáz-
ce, nabídce tří možných odpově-
dí (10/20,3/17 megapixelů), z nichž 
jedna byla správná (B/ 20,3 Mpx) 
a možnosti kliknout na speciální 
webové stránky společnosti Sam-
sung, kde je mimo jiné uvedeno, 
že „fotoaparát NX1000 má oprav-
du velký snímač, a to 20,3megapi-
xelový snímač typu APS-C, největší 
ve své kategorii pro záruku nejvyš-
ší kvality snímků“.
Samsung, výrobce chytrých fotoa-
parátů s Wi-Fi jednotkou, tabletů 
a chytrých mobilních telefonů, na-
bídl systémový kompaktní fotoapa-
rát s výměnnými objektivy Samsung 
NX1000 v exkluzivním setu s Galaxy 
TAB 7. A právě tento set věnoval jako 
první cenu do soutěže na portálech 
IDIF. Druhou cenou je výkonný kom-
paktní fotoaparát Samsung WB150F 
a třetí stylový kompaktní fotoaparát 

Samsung ST200F. Všechny tři foto-
aparáty mají integrovanou jednot-
ku Wi-Fi. Díky tomu nabízejí snadné 
a rychlé bezdrátové sdílení a zálo-
hování pořízených snímků a video-

klipů a další možnosti, například vy-
užití chytrého mobilu nebo tabletu 
jako bezdrátového „dálkového hle-
dáčku“ a ovladače fotoaparátu.
První místo získal a Samsung 

NX1000 v exkluzivním setu s Gala-
xy TAB 7 si převzal pan Šimon z Pra-
hy, respektive v zastoupení, neboť 
onemocněl a nemohl cenu převzít 
osobně. Kompaktní fotoaparát Sam-

sung WB150F za druhé místo osob-
ně převzala slečna Bára také z Pra-
hy. A kompaktní fotoaparát Sam-
sung ST200F za třetí místo získal 
pan Marek z Havířova, pro kterého 
výhru převzal jeho bratr Martin.
Ceny ve studiu IDIF ve Vlkově uli-
ci v Praze 3 – Žižkov předal zástup-
ce fi rmy Samsung a agentury Ogilvy 
David Haidinger a gratulovala jim 
ředitelka společnosti IDIF Michaela 
Zmeškalová, která jim přidala ještě 
drobné upomínkové předměty – ter-
mohrnky IDIF.
Soutěže se zúčastnilo 864 čtenářů 
a návštěvníků serverů Fotografo-
vani.cz a Grafi ka.cz. Špatnou odpo-
věď označili pouze tři soutěžící, dvě 
ženy a jeden muž. Z těch, kteří na 
soutěžní otázku odpověděli správ-
ně, byli vylosováni tři výherci. Ve-
dení společnosti IDIF jim tímto ješ-
tě jednou srdečně gratuluje a přeje, 
aby všechny tři fotoaparáty slouži-
ly dlouho a k naprosté spokojenos-
ti. Děkuje všem účastníkům soutě-
že, že se do ní zapojili a věří, že se 
všichni a mnozí další zapojí i do dal-
ších plánovaných soutěží včetně fo-
tografi ckých a grafi ckých. (r)

Soutěž o chytré fotoaparáty Samsung má výherce

Schůzi vedl starosta hasičů Walter 
Chwoika a zúčastnili se jí zástupci 
sborů dobrovolných hasičů z Milína, 
Kamenné, Konětop, Lešetic, Radětic, 
Rtišovic, Stěžova a Vrančic. 
Hejtman Josef Řihák poděkoval ha-
sičům za pozvání a seznámil všech-
ny přítomné s plánovanými akcemi 
H. „V rámci tzv. akcí H bychom chtěli 
v příštím roce poskytnout hasičům na 
opravy hasičských zbrojnic zhruba 20 
milionů korun. Hasičům bychom da-
li peníze na materiál a oni by si zbroj-
nici opravili sami. Místo toho, abychom 
opravili třeba tři zbrojnice, jich budeme 
moci opravit mnohonásobně víc,“ řekl 
hejtman během hasičské schůze.
Přítomní hasiči využili příležitos-

ti, že je přijel navštívit středočeský 
hejtman a obraceli se na něj s mnoha 
dotazy a připomínkami k fungová-
ní sborů dobrovolných hasičů. Disku-
tována byla především otázka fi nan-
cování hasičských sborů, konkrétně 
možnost, aby pojišťovny hasičům po-
vinně přispívaly na jejich provoz, jeli-
kož jsou to právě oni, kdo zachraňu-
jí nejen lidské životy, ale i majetek, za 
který pak pojišťovny nemusí vyplácet 
tak velké fi nanční prostředky. Josef 
Řihák ujistil přítomné hasiče, že pro 
tento návrh, který byl již několikrát 
projednáván v Parlamentu ČR, sám 
hlasoval. Bohužel se ale dosud nepo-
dařilo pro něj najít dostatečnou pod-
poru  napříč politických spektrem.
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 Co by jste poradil zájemcům o lá-
zeňskou léčbu? 
Především si o ni říct. Na sepsání 
návrhu na lázeňskou péči musí spo-
lupracovat odborný a praktický lé-
kař. Specialista musí pobyt doporu-
čit a praktický lékař pak musí návrh 
sepsat a zaslat do zdravotní pojiš-
ťovny. V návrhu nesmí být formál-
ní nedostatek, jinak jej revizní lé-
kař pojišťovny zamítne. Pro něko-
ho může být komplikované se v no-
vých podmínkách orientovat. Je tak 
plně namístě obrátit se na svého 
praktika a požádat jej o radu a o vy-
psání návrhu. Občas se ale stává, že 
i praktický lékař se v nových pod-
mínkách málo orientuje. Potom sta-

Ředitel Léčebných lázní Bohdaneč
Ing. Rudolf Bubla: Nenechte se odradit

Od 1. října loňského roku začal platit nový indikační seznam a zájemci 
o lázeňskou léčbu se potkávají s novými podmínkami a možnostmi. Bo-
hužel se setkáváme  často s názorem, že lázně už skoro nikdo nedostane 
a klienti tak svoji snahu dopředu vzdávají. O tom, že nový indikační se-
znam neznamená pro klienty zánik jejich možností  a o návod jak se ne-
nechat odradit, stejně jako o výhodách dlouhodobé lázeňské léčby jsme 
hovořili s člověkem nanejvýš povolaným - výkonným ředitelem Léčeb-
ných lázní Bohdaneč a.s. Ing. Rudolfem Bublou.

čí obrátit se na nás, telefonicky ne-
bo emailem a naši pracovníci rádi 
poradí s postupem. Sami jsme pří-
padně schopni rychle posoudit, zda 
klient má objektivní nárok na lá-
zeňskou léčbu. Jinými slovy je třeba 
být aktivní, požadovat, nenechat se 
odradit, vytrvat a dožadovat se své-
ho nároku.

 A co když nakonec poukaz na lá-
zeňskou léčbu nedostanu?
I to se může stát. Není však tře-
ba věšet hlavu. Je zapotřebí se za-
jímat, proč byl návrh zamítnut. Po-
kud je klient přesvědčen o svém ná-
roku, měl by se proti rozhodnutí od-
volat. Občas revizní lékař přepíše 
komplexní lázeňskou léčbu na tzv. 
příspěvkovou. Ta může být na čtr-
náct dnů až tři týdny, je třeba však 
počítat s jistou fi nanční spoluúčas-
tí. A pokud z tohoto nevyjde vůbec 
nic, stále je možnost dopřát si lázeň-
skou léčbu v takzvaném samoplátec-
kém režimu. Jistě je lepší volit tře-
ba alespoň jeden týden lázeňské léč-
by, než vůbec nic. Výsledek na zdra-
votní kondici je potom zřejmý. Tento 
typ lázeňské léčby může být i velmi 
atraktivním dárkem.       

 Vy sám jste příznivcem dlouho-
dobějšího pobytu v lázních…
Jednoznačně. Při lázeňské léčbě na 
klienta působí pozitivně řada vli-
vů. Jednak léčebné procedury, pří-
rodní léčivý zdroj, vyvážená strava, 
ale i prostředí. Pokud toto dohro-
mady nazveme léčebným režimem,  
má jako celek velmi blahodárný 
vliv na zdraví klienta. Na rozdíl tře-
ba od nemocničního prostředí, kde 
je klient v dlouhodobém stresu. Pří-
stup lázeňské medicíny je více ce-
lostní, nezatěžuje lidské tělo zby-
tečnými medikamenty, zaměřuje 
se na nápravu příčiny obtíží, potře-
buje však pro svůj projev jistý čas. 
Odměnou je nejen odstoupení obtí-
ží, které bylo třeba tlumit pilulka-
mi, ale i nastavení svěží a pozitiv-
ní mysli. 

 Mají na pozitivní psychiku mají  
vliv i  kulturní programy?
Může to připadat úsměvné, ale je to 
tak. Patří  k léčebnému režimu a soci-
ální vazby, které zde vznikají, dotvá-
ří léčebné efekty. Společenský život 
k lázním vždy patřil a slouží i široké 
veřejnosti. Vedle denních programů 
je v našem repertoáru i několik veli-
kých akcí, které k nám přivádí kaž-
doročně spoustu návštěvníků ze ši-
rokého okolí. Patří k nim například 
lázeňský reprezentační ples s boha-
tým programem a i to je dobrá pří-
ležitost pozvat čtenáře a spojit ná-
vštěvu našich lázní s atraktivním zá-
žitkem. 

Text: Metropol, foto: archiv LLB

Cena za elektřinu, kterou platíme, 
má dvě základní složky. Jednou 
z nich je platba za silovou elektři-
nu, druhá část je tzv. regulovaná 
platba. „Silová elektřina je vlastně ta 
pravá elektřina, která člověka „kop-
ne“, když na ní sáhne, která dodává 
energii spotřebičům v domácnos-
ti a která se naměří na elektroměru 
v jednotkách kilowatthodin,“ uvedl 
Petr Holubec, tiskový mluvčí Praž-
ské energetiky, a. s. (PRE). U regu-
lované části je to podle něj složitěj-
ší. „Regulovaná platba zahrnuje ně-
kolik složek. Je to cena za dopravu 
elektřiny, za takzvaný rezervovaný 

Jak se tvoří cena elektřiny?
S počátkem nového roku mnozí 
lidé plánují, na co si ušetří, kam 
pojedou v létě na dovolenou, či 
co nového si pořídí na chalupu. 
S tím souvisí i otázka, za co bu-
dou v tomto roce utrácet, co si 
odpustí a co přijde na řadu až 
napřesrok. Jednou z položek, 
kterou musíme nějakým způso-
bem řešit skoro všichni, je účet 
za elektřinu. Málokdo však ví, 
co všechno platba za elektric-
kou energii vlastně zahrnuje 
a kdo se na její výsledné podo-
bě podílí.

0,20% 0,74%

44,02%

36,37%

15,23%

3,45%

Jednotlivé složky ceny za elektřinu 
v roce 2013 od společnosti PRE, a.s.

Graf ukazuje, jak se na celkové ceně za elektřinu podí-
lejí jednotlivé složky při dodávce elektřiny pro domác-
nosti od společnosti PRE (Pražská energetika, a.s.).Zdroj: PRE, a.s.

Výslednou cenu 

elektřiny tvoří

1.  Cena za silovou elektřinu 
– 45% z výsledné ceny

 pevná měsíční cena
  cena za elektřinu ve vyso-
kém tarifu (VT)
  cena za elektřinu v nízkém 
tarifu (NT)

2.  Regulovaná platba 
– 55% z výsledné ceny

  platba za rezervovaný příkon
 platba za distribuci elektřiny
  platba za činnost zúčtová-
ní Operátora trhu s elektři-
nou, a.s. (OTE) 

  platba na podporu výku-
pu elektřiny z obnovitelných 
zdrojů a kombinované výro-
by elektřiny a tepla
  platba za systémové služ-
by – organizuje společnost 
ČEPS, a.s., která odpovídá za 
stabilitu přenosové sítě
 daň z elektřiny

Zákaznická linka: 
840 550 055
email: pre@pre.cz
www.pre.cz
www.energetickyporadce.cz

příkon, dále příspěvek operátorovi tr-
hu, který určuje, kam se v danou chví-
li elektřina přesunuje a v neposled-
ní řadě tato část ceny zahrnuje i pří-
spěvek na podporu výkupu elektřiny 
z obnovitelných zdrojů,“ vysvětlil Petr 
Holubec s tím, že současná situace 
v České republice je taková, že plat-
by za silovou elektřinu představu-
jí 44% z celkové ceny, kterou zákaz-
ník platí. Zbytek, tedy více než po-

lovina výsledné ceny (56%), je zmí-
něná regulovaná část, kterou určuje 
stát prostřednictvím Energetické-
ho regulačního úřadu (ERÚ) a kte-
rá je pro všechny odběratele elek-
třiny stejná. „Obchodníci, kteří lidem 
nabízejí různé ceny za elektřinu, tedy 
ve skutečnosti operují pouze v rám-
ci již zmíněné platby za silovou elek-
třinu, tedy v části, která je méně než 
poloviční z výsledné ceny, kterou pla-

tíme. Se zbylými šestapadesáti pro-
centy nemohou nijak hnout,“ upřes-
nil Petr Holubec. 
Pražská energetika, a. s. se dlouho-
době snaží držet cenu za silovou 
elektřinu na přijatelné úrovni. Zá-
roveň jako jediná v této oblasti po-
skytuje v Praze svým zákazníkům 
celé spektrum dalších služeb, kte-
ré mohou využívat. „Jde především 
o jedinečnou možnost individuální-
ho poradenství, které poskytujeme 
v našich centrech. V hlavním městě 
jsme jediní, kdo dokáže klientům po-
moci například s výběrem nejvhod-
nějšího tarifu, nabízíme poradenství 
v oblasti úsporných spotřebičů a po-
dobně. Skutečností je, že hospodár-
ným chováním mohou lidé ušetřit až 
dvacet procent nákladů na elektři-
nu, což je částka, kterou žádný jiný 
obchodník s energií nemůže dosáh-
nout,“ uzavřel Petr Holubec. 

Jednou ze složek regulované ceny za elektřinu je 
i tzv. platba za rezervovaný příkon. Co tato plat-
ba znamená, vysvětluje tiskový mluvčí Pražské 
energetiky, a. s. (PRE) Petr Holubec.
Platba za tzv. rezervovaný příkon je vlastně platbou 
za komfort, se kterým ve své domácnosti počítáme. 
V případě, že máme normální byt s několika žárovka-
mi a spotřebiči, platíme za rezervovaný příkon méně, 
než ten, kdo pomocí elektřiny například topí, nebo 

dokonce vyhříváí zimní zahradu, nebo ohřívá vodu 
v bazénu. Jednoduše řečeno platíme za to, že máme 
námi požadované množství elektřiny kdykoli k dis-
pozici. Distributoři energie nemohou vědět, v kterém 
okamžiku budou lidé chtít ohřívat vodu v bazénu, či 
kdy zapnou topení, avšak zákazníci chtějí mít elektři-
nu k dispozici neustále podle své potřeby. A pokud 
jsou jejich nároky takto vyšší, jsou logicky vyšší i je-
jich platby za tzv. rezervovaný příkon.

Ptáme se…

silová elektřina 

distribuce 

systémové služby 

obnovitelné zdroje 

OTE 

daň z elektřiny 
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Kontakt pro podnikatele a fi rmy: inzerce@tydeniky.cz | bezplatná distribuce do domácností a stojanů

Martin Bína, který se k závodění vra-
cí po dvouleté přestávce způsobené 
zdravotními problémy s koleny, zís-
kal za vítězství v závodu Světového 
poháru v nizozemském Hoogerhi-
de a za 10. místo na Mistrovství svě-
ta v americkém Louisville od hejtma-
na šek na 50 tisíc korun. Junior Adam 
Ťoupalík, který na světovém mistrov-
ství v USA skončil na třetím místě, 
obdržel šek na 25 tisíc korun. „Dělá-
te jihočeské cyklistice čest a dobré jmé-

Protestující studenti hejtmanovu na-
bídku na možnost spolupodílet se na 
rozvoji nejen resortu školství odmít-
li a naopak zahájili sérii protestů, de-
monstrací a řetězových jednodenních 
hladovek. Někteří studenti ale s protes-
ty nesouhlasí a rozhodli se využít kra-
jem nabízené možnosti podílet se na 
veřejném životě v jejich regionu. 
Schůzka hejtmana se studenty, která 
se odehrála v pondělí (11.2.2013) odpo-
ledne, trvala zhruba hodinu. Během té  
studenti s hejtmanem Zimolou a po-
slankyní Vlastou Bohdalovou (zastu-
pitelkou JčK) otevřeli možnost  možné 
podoby spolupráce, jakých témat by 
se mohla týkat a také to, co je přimělo 
hejtmanovu nabídku přijmout. „V Bu-
dějovicích žiju už skoro dvacet let a ne-
mohla jsem si nevšimnout toho, co se ta-
dy děje. Jak dopadly volby. Nejsem z toho 

příliš šťastná, ale byla to naše demokratic-
ká volba. Byla jsem na prvních protestech 
proti krajské koalici, ale podle mě protes-
tující studenti si vymezili bod A  - budeme 
protestovat, ale nemají bod B - co bude po-
tom,“ řekla za studenty Jana Soukupo-
vá, která střední školu studovala v Čes-
kých Budějovicích a nyní pokračuje ve 
vysokoškolských studiích v Praze. 
Hejtman uvítal, že se mezi mladými 
lidmi zformovala skupina, která při-
jala podávanou ruku. „Velmi rád jsem 
uvítal, že mladí a už vyzrálí lidé jsou 
ochotní přinášet poznatky a podněty 
nám, kteří jsme odpovědní za chod Ji-
hočeského kraje. My tyto poznatky pak 
můžeme uplatňovat v našich rozhod-
nutích. Jakýkoli orgán kraje by se měl 
zajímat o to, co říká veřejnost. Navíc 
když je to mladá veřejnost, která má 
v rukou i naši budoucnost. Je to velmi 

významný hlas,“ řekl po jednání se 
studenty hejtman Zimola. 
Studenti po jednání s hejtmanem zdů-
raznili, že jejich uskupení je apolitic-
ké. „Uvítali jsme, když hejtman nabí-
dl studentům, aby se podíleli na řešení 
problému nejen ve školství. Studenti na 
jednání přišli, ale druhý den už zase pro-
testovali. A to se mi nepřišlo příliš kon-
struktivní. Tak jsem se rozhodla s tím 
něco udělat. Kontaktovala jsem studenty 
z ostatních škol a rozhodli jsme se utvo-
řit tuto naší skupinu a dnes máme prv-
ní jednání. Jsem šťastná, že tato apolitic-
ká skupina vznikla,“ dodala studentka 
Jana Soukupová. Za pravdu jí dala ta-
ké kolegyně Lenka Myslivečková, kte-
rá prý o protestech neměla moc in-
formací. „Stejně bych se asi neúčastni-
la. Myslím si, že jednání je lepší, než stát 
na náměstí a vykřikovat různé urážky 

a narážky. Abychom něčeho dosáhli, je 
daleko lepší ta naše skupina, která jed-
ná s hejtmanem,“ dodala středoškol-
ská studentka Myslivečková. 
Na včerejším jednání se hejtman se stu-
denty dohodl, že dveře k němu i k ostat-
ním členům Rady Jihočeského kraje ma-
jí vždy otevřené. „Budou-li chtít nějaké 
materiály, které by jim mohly pomoci ve 

formování jejich názorů, tak je od nás do-
stanou. Není problém, budou-li se potře-
bovat bavit s kterýmkoli radním a nějaké 
problematice. Nebudeme se tedy setkávat 
na pravidelných schůzkách s pevně da-
ným programem. Studenti si nezaslouží, 
abychom je takhle svazovali. Budou to na-
prosto volná a tím snad také aktivně tvůr-
čí jednání,“ uzavřel hejtman Zimola.

Studenti přišli za hejtmanem: Chceme využít nabídky ke spolupráci. S protesty nesouhlasíme
České Budějovice | Za hejtmanem Jihočeského kraje Jiřím Zimolou přišli studenti, kteří se chtějí podílet na roz-
voji kraje. Reagují tak na aktivity svých kolegů, kteří po podzimních krajských volbách protestovali proti zvo-
lení komunistické radní do čela krajského školství. 

České Budějovice | Hejtman Jiho-
českého kraje Jiří Zimola pogra-
tuloval manželům Knittlovým 
k narození prvního dítěte. Jejich 
syn Jakub je první miminko, kte-
ré se v Jihočeském kraji narodilo 
v roce 2013.

Na svět přišel 1. ledna ve 2:17 hodin 
s mírami 52 cm a 3,8 kg. Hejtman 
předal rodičům Janě a Tomášovi 
Knittlovým drobné dárky a pro Jaku-
ba Zlatý dukát k narození dítěte vy-
robený v České mincovně. Rodina ži-
je v Borku u Českých Budějovic, kde 
se na obecním úřadě slavnostní se-
tkání uskutečnilo.
Maminka Jana Knittlová prozradila, 
že Jakub se narodil přesně v termí-
nu. „Byl to nejkrásnější okamžik v ži-
votě, jaký jsem zažila. A jestli nás ne-
chá nebo nenechá vyspat, to už jsou 
věci, které s tím souvisí. Musím říct, 

že nám dělá jenom radost a jsme rá-
di, že ho máme,“ řekla usměvavá Ja-
na Knittlová, které dělá syn Jakub 
velikou radost. Od příchodu z po-

rodnice už vyrostl o dva centimet-
ry a váží pět kilogramů. Rodiče po-
těšily dárky od hejtmana i od staros-
ty Borku Jaroslava Nováka. Od obce 

dostali pro syna poukaz do obchodu 
s oblečením. 
Hejtman rodičům a jejich prvoro-
zenému synovi popřál především 
pevné zdraví a hodně štěstí a spo-
kojenosti. Oproti dřívějšímu tra-
dičnímu dárku, fi nanční hotovos-
ti či poukazům na nákup dětské-
ho zboží, kraj letos dárek pro prv-
ního Jihočecha obměnil. Rodičům 
hejtman předal Zlatý dukát k naro-
zení dítěte. „Na jedné straně je vyry-
to Jakubovo jméno a datum narození. 
Říkali jsme si, že to nemusí být dárek 
k okamžité spotřebě, ale třeba i něco, 
co malému Kubovi připomene tento 
slavnostní okamžik. Mince je oprav-
du zlatá v hodnotě přes pět tisíc ko-
run. Kdyby se Kuba někdy dostal do 
fi nančních problémů, může ji využít 
i jinak. Ale doufám, že k tomu nedo-
jde,“ řekl hejtman Zimola rodičům 
k netradičnímu dárku. 

Součástí ZÚR je vymezený koridor mezi Lipnem 
nad Vltavou a Černou v Pošumaví pro projekt Šu-
mavské elektrické dráhy. Právě proti tomuto ko-
ridoru obec protestovala. Rozhodnutí Nejvyššího 
správního soudu Jihočeský kraj uvítal. „Od samé-
ho začátku jsme se snažili protestujícím obcím vysvět-
lit, že koridor o šířce 200 metrů, vymezený v Zásadách 
územního rozvoje, lze v územním plánu obce zpřes-

nit až na šíři několika metrů. Po zpřesnění koridoru 
v územním plánu obce bude možno zbytek území vy-
užít k účelu, který si obec určí,“ vysvětluje hejtman 
Jihočeského kraje Jiří Zimola. Obec Černá v Pošu-
maví a některé fi rmy ale toto legitimní řešení od-
mítly a obrátily se na soudy ve snaze zrušit část 
Zásad územního rozvoje Jihočeského kraje. 
„Věřím, že Černá v Pošumaví nyní přestane plýtvat 

penězi i úsilím na soudy a začne pracovat na svém 
územním plánu. Pro kraj se nic nemění a ve vzta-
hu k obci stále platí nabídka pomoci při přípra-
vě plánů,“ uzavřel komentář k rozhodnutí soudu 
hejtman Zimola s tím, že se snad s vedením ob-
ce budou nyní zástupci kraje setkávat u konstruk-
tivních debat u jednacího stolu, a ne prostřednic-
tvím advokátů u soudů. 

Cyklisté dostali od vedení kraje ocenění za úspěchy
Tábor | Cyklisté Martin Bína a Adam Ťoupalík z ČEZ Cyklo Teamu Tábor 
dostali od hejtmana Jiřího Zimoly ocenění za výborné výsledky a repre-
zentaci kraje. Cyklisté táborského týmu v doprovodu funkcionáře týmu 
Čestmíra Kalaše se setkali se členy Rady Jihočeského kraje.

Ocenění cyklisté s vedením Jihočeského kraje.

První jihočeské miminko se má k světu 

Jihočeský kraj | Celkem 4,2 mili-
onu korun chce letos uvolnit Jiho-
český kraj v rámci programů pod-
pory sportu na rok 2013. Rada Jiho-
českého kraje přitom už 7. února 
rozhodla, že o granty v celkové vý-
ši 3,765 milionu se podělí 142 žada-
telů. O grantech v celkové výši 435 
tisíc určených pro dalších 11 žada-
telů bude 7. března rozhodovat Za-
stupitelstvo Jihočeského kraje.
V kompetenci rady kraje je totiž 
rozdělovat částky na jednotlivé 
granty do 200 tisíc korun. O peně-
zích nad touto hranicí, či v přípa-
dě, že je příjemce obec, rozhodu-
je zastupitelstvo. „Kraj dlouhodobě 
podporuje sportovní aktivity. Ať už 
se jedná o dotace pro školská zařízení 
či jednotlivé kluby, na pořádání růz-
ných závodů zdravých či handicapo-
vaných sportovců, nebo na výstavbu 
či rekonstrukce sportovišť, která po-
tom mají nejen širší potenciál využití, 
ale jsou navíc i bezpečnější,“ uvedl Ji-
hočeský hejtman Jiří Zimola.
Vyhlášení krajských programů pod-
pory sportu pro rok 2013 schválilo Za-
stupitelstvo Jihočeského kraje 25. zá-
ří 2012. Ve stanoveném termínu do 
4. prosince 2012 zaslalo žádost o jed-
notlivé granty 307 zájemců, kteří po-
žadovali celkovou dotaci ve výši 15,8 
milionu korun. Osmnáct žádostí rada 
kraje pro formální nedostatky vyřadi-
la. Z dalšího výběru pak vzešlo 153 ža-
datelů, kteří se mohli o peníze v cel-
kové výši 4,2 milionu z programů na 
podporu sportu ucházet. Program 
podpory sportu na rok 2013 je rozdě-
len do šesti kategorií, jmenovitě: Re-
konstrukce a obnova vybavení spor-
tovišť, Veřejně přístupné sportovní 
aktivity, Činnost sportovních gymná-
zií, Organizace přeborů Jihočeského 
kraje, Akce handicapovaných sportov-
ců a Mezinárodní sportovní aktivity.

Kraj podpoří 
sport

Případné koleje u Lipna jsou podle soudu v pořádku
Černá v Pošumaví | Nejvyšší správní soud zamítl kasační stížnost Černé v Pošumaví, která nesouhlasí s projektem železničního koridoru podél Lipenské přehrady. 
Obec spolu se skupinou dalších lidí a fi rem loni navrhla zrušení části Zásad územního rozvoje Jihočeského kraje. Krajský soud v Českých Budějovicích návrh zamí-
tl. Důvod k zásahu nyní nenašel ani Nejvyšší správní soud. O rozhodnutí Nejvyššího správního soudu informovala ČTK. Nejvyšší správní soud svým rozhodnutím 
potvrdil, že Zásady územního rozvoje (ZÚR) Jihočeského kraje, které krajští zastupitelé schválili v roce 2011, jsou v souladu s platnou legislativou. 

no. Budu rád, když vám tyto peníze po-
mohou v přípravě na další závody,“ ře-
kl sportovcům hejtman Zimola, který 
Martinu Bínovo popřál, ať operova-
ná kolena dál drží a návrat k cyklis-
tice pokračuje minimálně tak dobře, 
jako v této sezóně začal. „Adam Ťou-
palík svým umístěním na mistrovství 
světa dokázal, že patří mezi sportovní 
talenty a naděje. Přál bych mu, aby mu 
zdraví, forma i vůle vydržely i do dal-
ších let,“ dodal hejtman Zimola. 
Oba cyklisty ocenění od vedení Ji-
hočeského kraje  těší. V tréninku na 
další závody chtějí pokračovat, ale 
jak poznamenal Martin Bína, nebu-
de to tak snadné. „Ještě mi z Ameri-
ky nepřišla kola. Ale před chvílí vola-
li z letiště, že něco dorazilo, tak snad 
jsou to právě kola,“ řekl sportovec, 

který stejně jako jeho kolega Ťoupa-
lík při závodech upřednostňuje ná-
ročné, zmrzlé a uklouzané tratě pl-

né bláta. „Cyklokros je o blátě. Silnice 
a suchého asfaltu si užijeme dost při 
letním trénování. Tehdy na kole tráví-

me šest až sedm hodin denně,“ nechal 
přítomné nakouknout do cyklistické 
kuchyně Bína.
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Více radosti ti přinese rozdávání darů, než jejich přijímání bylo správné znění tajenky předchozí křížovky. Diář na rok 2013 obdržela Petra Solarová z Písku. Úspěšný 
vylosovaný luštitel dnešní křížovky obdrží fi lm na DVD. Těšíme se na vaše odpovědi na adresách: Metropol Centrum, Beethovenova 215/24, 400 01 Ústí nad Labem, nebo 
krizovka@tydeniky.cz (napište telefonní spojení, abychom vás mohli kontaktovat) nejpozději 15. března 2013. 
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Poskytovatel: E.M.A. Europe s.r.o., 1 min./70 Kč vč. DPH, P. O. Box 14, 110 05 Praha 05, www.ema.bz

Vyberte si svou osobní ASTROLOŽKU 
nebo KARTÁŘKU!
Volejte hned na tel.: 906 706 506

Astroporadna

Patrik výklad karet, numerologie
specializace partnerství, finance

MÁTE DLUHY? 
Povím vám, kdy se vám s nimi podaří 
konečně vypořádat.

Tel.: 906 706 506

Vlaďka astrologie, výklad snů
specializace těžké životní situace

NEDAŘÍ SE VÁM? 
Všechno na vás padá?  
Pomohu vám to změnit!

Tel.: 906 706 506

Zdeňka astrologie, výklad karet
specializace partnerství, láska

JAK SE SEZNÁMIT? 
Nevíte si rady? Ráda vám pomohu 
udělat první krok.

Tel.: 906 706 506

Anastázie výklad karet, kyvadlo
specializace partnerské vztahy

TÍŽÍ VÁS SAMOTA?  
Najděte svůj protějšek pomocí hvězd! 
Pomohu vám!

Tel.: 906 706 506
Anabela výklad karet, astrologie
specializace láska, partnerství

LITUJETE ROZCHODU? 
Najdete k sobě ztracenou cestu? 
Podíváme se do karet!

Tel.: 906 706 506Poskytuje E.M.A. Europe s.r.o., 1min / 70Kč vč DPH, 
www.platmobilem.cz

NEVĚRA! 
Řešení existuje.  

Astroložka Sandra diskrétně na 
tel.: 906 706 506

NEDAŘÍ SE VÁM? 
Vše na vás padá? Změňme 

váš život k lepšímu. Kartářka 
Nikola! Tel.: 906 706 506

TTeTeTeTeTeTeTeTeellllll.l.l.l..:::::::: : 999999999900000000006666666666 77777777700000000006666666666 555555555500000000006666666666

na období 22. 2.–28. 3. sestavila 
zkušená astroložka Eva

nyní i na internetu 
www.astrolinka.cz

Budete správně otálet s při-
jetím velice lákavé nabídky do 
chvíle, než si důkladně ověříte, že 
všechno je skutečně tak, jak vám 
jistá osoba tvrdí.

Beran 21. 3.–19. 4.

více na tel.: 906 706 506

Naskytne se vám příležitost 
na změnu bydlení, která by pro 
vás byla dost výhodná. Než kýv-
nete, měli byste se pro jistotu po-
radit s dobrým přítelem.

Býk 20. 4.–20. 5.

více na tel.: 906 706 506

Když vám dojde trpělivost 
s nenapravitelným známým, bude 
vás jeho protějšek neprávem vinit 
ze všeho zlého, co je od té doby 
potká. Zatněte zuby.

Blíženci 21. 5.–21. 6.

více na tel.: 906 706 506

Uvíznete nadobro v  sítích 
lásky, která bude dlouho nenapl-
něná. Po čase se ale dočkáte štěs-
tí, jaké vám budou všichni v okolí 
jenom tiše závidět.

Rak 22. 6.–22. 7.

více na tel.: 906 706 506

Přerušíte-li veškeré kontakty 
s vašim bývalým protějškem, mů-
žete přijít o jistou velice důležitou 
věc. Pokuste se raději zachovat 
klid a dekorum.

Lev 23. 7.–22. 8.

více na tel.: 906 706 506

Starosti,  kterých jste se 
v těchto dnech obávali, se vám na-
štěstí velkým obloukem vyhnou. 
Partner to oslaví způsobem, který 
vám téměř vezme dech.

Panna 23. 8.–22. 9.

více na tel.: 906 706 506

Po úmorném hledání koneč-
ně najdete dobrého společníka 
pro podnikání mezi osobami, 
o  kterých jste ještě v  nedávně 
době nesmýšleli zrovna nejlépe.

Váhy 23. 9.–23. 10.

více na tel.: 906 706 506

Stačí vám trocha trpělivosti 
a hodně lásky a váš nový vztah se 
posune dopředu přímo mílovými 
kroky. Čekají vás oba krásné chví-
le, tak si je užijte.

Štír 24. 10.–22. 11.

více na tel.: 906 706 506

Byť trochu s nechutí, ale pře-
ce jen se pustíte do práce, kterou 
jste po nějaký čas docela hodně 
zanedbávali. Kupodivu vám půjde 
docela od ruky.

Střelec 23. 11.–21. 12.

více na tel.: 906 706 506

Když se v  práci budete jen 
o trochu více snažit, budou s vámi 
vaši nadřízení velmi spokojeni 
a nemusíte se obávat vůbec žád-
ných negativních změn.

Kozoroh 22. 12.–19. 1.

více na tel.: 906 706 506

Začnete podnikat v  úplně 
novém oboru, takže vás budou 
velice obdivovat i mnohem mladší 
osoby z vašeho okolí. Laťku si ale 
nesmíte klást příliš vysoko.

Vodnář 20. 1.–18. 2.

více na tel.: 906 706 506

Víkendy zasvětíte hlavně ro-
dinným výletům, takže zavítáte 
i na dosud nepoznaná místa, kte-
rá vás velice okouzlí. I vaši blízcí 
z toho budou nadšeni.

Ryby 19. 2.–20. 3.

více na tel.: 906 706 506

Akt
agresora

Název 
sykavky

Křehká 
hmota

Dravý
pták

Kocouři 
(nářečně)

Označení 
našich 
letadel

Bulharské 
peníze

Obec
poblíž 

Domažlic
Sbohem

Zkratka 
Obrany

lidu
Skutek

Tvar
minulého 

děje

Umíněný 
zápor

Západo-
české
město

Stočené 
sardelové 

řezy

Parkový 
jehličnan

Osmažená 
kulička

Mrštný 
pohyb

Mořská
pláž

Evropan

Slovensky 
„jakmile“

Shluk 
ptactva

Olina

Tažná
domácí 
zvířata

Seveřan

Splésti

Každý
člověk

Líc
mince

Chem. zn. 
bizmutu

Žaludeční 
léky

Africký
slon

Ušlechtilé 
palivo

Planeta 
soustavy 
Slunce

Uzenka
Oplách-

nout

Značka 
oerstedu

Slavný
pražský 

právník a 
nakladatel

Pracovní 
schůze

Tímto 
směrem

Naše
populární 
rocková 
skupina

Těsný 
(z něm-

činy)

Vojenská 
kantýna

„Otec“ Nera 
Wolfeho

Řešeto Znát Nevolník
Místo 

(obecně)

NAPOVÍME:
Stout, ylo, 
Amal, ZK, 

Ops, aorist.

Svazek
klestí

Hazard

Bubeník 
Beatles 
(Ringo)

Jméno feny

Starořímská 
bohyně 
úrody

Americký 
miliardář 
(Donald)

Les

Kypřiti
pole

pluhem

Chemická 
zn. stříbra

Insekticid

Sibiřský 
veletok

Značka 
karburátorů

Iniciály 
Kabátové

Předchůdce 
Gašparoviče

Značka 
centiaru

Jedna 
a jedna 

(slovensky)

Budova

Hlasitě
upíjet

Našlapovat 
drobnými 

krůčky
Temnota

2

1 3

     

V zoo se narodil 
orangutan

V pražské Zoo se v neděli 3. úno-
ra narodilo mládě jednoho z nej-
ohroženějších lidoopů planety, 
orangutana sumaterského.  Stalo 
se tak po dlouhých 42 letech a In-
donéská džungle spolu s matkou 
Mawar mají důvod k radosti. 
„Malý orangutan je jedním z nejvý-
znamnějších přírůstků posledních 
let,“ říká ředitel Zoo Praha Miroslav 
Bobek. Samice Mawar porodila své 
třetí mládě, předchozí gorilí chla-
peček Gempa žije stále ještě v Zoo 

Praha, kam s Mawar dorazil na pod-
zim 2011 z Jersey. Otcem součas-
ného mláděte, které je podle vše-
ho zdravé, je čtrnáctiletý Padang. 
Mawar malého orangutánka poro-
dila v zadní části expozice a ještě 
v neděli ho přinesla ukázat chova-
teli Davidu Valovi. „Mládě již pije, ale 
zatím se nepodařilo zjistit jeho pohla-
ví,“ říká kurátor primátů Vít Lukáš. 
Zásadní pro úspěšný odchov toho-
to výjimečného přírůstku je hlavně 
klid. Zoo Praha chová orangutany 
sumaterské již od roku 1961 a z no-
vého mláděte má obrovskou radost.  
 Text: Šárka Jansová

Foto: Archiv Zoo Praha 

V pondělí 4. února pokřtili v Mount 
Steak Restaurantu v Praze své 
vlastní víno herecká legenda Lu-
bomír Lipský a oblíbený bavič 
Petr Novotný.  

Mezi dalšími hosty nechyběl Braňo 
Polák, Josef Náhlovský, Felix Slováček 
ml., Petr Kutheil nebo krásná Lucie 
Černíková, která zazpívala písničku 
z Muzikálu Kapka medu pro Verunku. 
Ochutnat dobré víno přišel i spisova-
tel PhDr. Milan Syruček, jež je blízkým 
přítelem budoucího prezidenta ČR Mi-
loše Zemana. A jak se k vlastnímu ví-
nu staví Petr Novotný? „Je to para-
doxní, protože ačkoli jsem gurmán, na-
psal jsem spoustu kuchařek a vyznám se 
dobře ve světových kuchyních, jsem také 
dlouhodobě abstinent. Alkohol vůbec ne-

Na konci ledna proběhla tisková konference ke kon-
certu Felixe Slováčka, který se uskuteční 22. května  
v pražské Lucerně. 

Akci moderoval Martin France, jehož v dobovém kostýmu, 
s ulízanými vlasy a knírem pod nosem, téměř nikdo nepo-
znal. „Každý mi říká, že vypadám jako sňatkový podvodník, 
ale nebojte se, sako i knír večer zase vrátím, kam patří,“ smál 
se zpěvák a producent, který je se svou Agenturou Mar-
tin Production jedním ze tří pořadatelů koncertu FELIX 70. 
Hlavní hvězda odpoledne, samotný Felix Slováček, přišel 
spolu se svým synem Felixem a na saxofon vystřihl skladbu 
se seriálu Cirkus Humberto. Mezi dalšími přítomnými byla 
operní diva Pavlína Senič, Šárka Vaňková, Josef Laufer nebo 
Leona Machálková. Ta Slováčkovi složila poklonu, když pro-
hlásila: „Felix je políbený všemi múzami. Je důkazem toho, že 
když je dobrá hlava, tak všechno ostatní také. Moc se na kon-
cert těším.“ Na koncertu doprovodí Felix Slováček se svým 
Big Bandem interprety, s nimiž za svoji kariéru spolupraco-

val. Kromě Machálkové, Vaňkové, Laufera a France, to bude 
také Karel Gott, Hana Zagorová, Marie Rotrová, Petra Janů, 
Monika Absolonová, Jitka Zelenková, Eva Pilarová, Pavel Ví-
tek, Láďa Kerndl, Pavel Šporcl a další. Koncert bude částeč-
ně benefi ční, 70 korun z každé prodané vstupenky dostane 
nadační fond Dar sluchu. (šj) 

Novotný a Lipský mají svoje víno 

piji, nechutná mi! Blýská se však na lepší 
časy, jelikož mi můj lékař přímo nařídil, 
abych kvůli svým „trubkám“ v těle vypil 
denně malou skleničku kvalitního vína. 
A pan doktor se musí poslouchat, takže 
se na „stará kolena“ učím pít, aby byly 
mé cévy spokojeny,“ prozradil na sebe 
vtipně Novotný, který založil cestov-

ní kancelář 6P a každý rok pořádá vel-
mi dobrodružné výpravy, které sám ří-
dí. „Letos se chystáme na slonech projet 
Thajsko,“ plánoval a šířil kolem sebe 
dobrou náladu. O skvělou atmosféru 
na křtu se postarala také Helena Vá-
ňová a její Klobouk Film. 
 Text a foto: Šárka Jansová

Felix Slováček oslaví sedmdesátiny v Lucerně 

Tisková reklama funguje. Zaručeně.

Kontakt
pro podnikatele

a fi rmy:
tel. 472 700 122

inzerce@tydeniky.cz
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 Registrace
Pokud se chcete přihlásit na vzdělá-
vací akci IPVZ, je nutná registrace. 
Celý proces registrace Vám zabe-
re nanejvýš několik minut. Registraci 
provádíte pouze jednou, a to při va-
šem prvním přihlášení na vzdělávací 
akci IPVZ. Vyplníte pouze pár základ-
ních informací o Vás a následně ob-
držíte přihlašovací údaje pro přihláše-
ní do klientského systému.
  Registraci můžete provést 
na adrese: http://www.ipvz.cz/re-
gistrace-noveho-uzivatele.aspx.
  Přihlášení do klientského sys-
tému

Po obdržení uživatelského jména 

a hesla se přihlašte do klientského sys-
tému pomocí přihlašovacího formulá-
ře s názvem přihlášení do klientského 
systému v pravé horní části.
 Vyhledání vzdělávací akce

Pomocí vyhledávače ve vzděláva-
cích akcích si vyhledejte vzdělávací 
akci, o kterou máte zájem.
 Hledání naleznete na adrese:

http://www.ipvz.cz/akce/hledani-
vzdelavaci-akce.aspx.
 Přihlášení na vzdělávací akci

Přihlášení na akci samotnou provede-
te kliknutím na zelené tlačítko "přihlásit 
se na vzdělávací akci" v detailu vzdě-
lávací akce, nebo kliknutím na odkaz 
„přihlásit" ve výsledcích hledání.

Jak se přihlásit 
na vzdělávací akci IPVZ?

Následující kroky jednoduše popisují proces přihlášení na vzdělávací akce 
IPVZ pomocí internetových stránek www.ipvz.cz. 

Co je IPVZ
Institut postgraduálního vzdělávání ve zdravotnictví 
(IPVZ) je moderní vzdělávací institucí poskytující vzdělávání všem 
odborným pracovníkům ve zdravotnictví i v jiných resortech.
Předností IPVZ je, že „pod jednou střechou“ nabízí kvalitní výu-
ku, kvalifi kované informace o postgraduálním vzdělávání, služby 
stravovací, ubytovací, kongresové a příjemné prostředí v učeb-
nách i společenských prostorech pro odborné diskuse či přátel-
ská setkání.
Institut je otevřen všem, kteří se chtějí vzdělávat, i těm, kteří jako 
erudovaní odborníci mají zájem své zkušenosti předávat druhým 
a pomohou mu udržet vysoký kredit ve vzdělávání.

 Jste odborníkem a váženým pro-
fesorem v oblasti ortopedie. Znač-
nou část svého profesního života 
věnujete výuce studentů a postgra-
duálnímu vzdělávání lékařů, sester 
i rehabilitačních pracovníků. Jak 
z tohoto pohledu hodnotíte uply-
nulý rok?

Byl to první rok reformy postgra-
duálního vzdělávání, kdy byla výu-
ka z IPVZ předána fakultám. Zatím 
to funguje velmi rozpačitě a o plno-
hodnotné náhradě systému nemů-
že být ani řeč. Přesto musíme dál 
vzdělávat své mladší kolegy, zkou-
šet atestace. Jen v ortopedii a trau-

matologii pohybového ústrojí ates-
tuje ročně kolem 30 lékařů.

 Na která stěžejní témata se za-
měříte letos?
Tento rok se budeme jako již tra-
dičně věnovat udržení vysoké 
úrovně postgraduálního vzdělá-
vání jak v našem oboru, tak v celé 
naší republice. Doufám jen, že ne-
gativní dopady „reformy“ neod-
sunou naše postgraduální vzdělá-
vání z předních příček někam na 
chvost.

 Jaký význam, vy osobně, přiklá-
dáte celoživotnímu vzdělávání lé-
kařů i nelékařského personálu a co 
byste svým služebně mladším kole-
gům v této souvislosti vzkázal?
 Celoživotní vzdělávání lékařů je ni-
kdy nekončící proces, který začíná 
promocí a končí odchodem z aktiv-
ního medicínského života. V různých 
zemích je různě organizováno. U nás 
byla celoživotnímu vzdělávání lékařů 
i nelékařskému personálu věnována 
vždy zasloužená pozornost.

Prof. MUDr. Pavel Dungl, DrSc.: U nás je celoživotnímu vzdělávání
věnována zasloužená pozornost. Doufám, že to tak zůstane

Vedoucím Katedry ortopedie Institutu postgraduálního vzdělávání 
ve zdravotnictví (IPVZ) v Praze je profesor MUDr. Pavel Dungl, DrSc., 
přednosta Ortopedické kliniky Nemocnice Na Bulovce, který odpo-
věděl na následující otázky.

 Proč je podle vašeho názoru ce-
loživotní vzdělávání v medicíně 
tak důležité a jak ve svém oboru 
z tohoto pohledu hodnotíte uply-
nulý rok?
Medicína je natolik dynamickým od-
větvím, že celoživotní vzdělávání 
je naprosto nezbytné. V současnos-
ti je nárůst poznatků tak obrovský, 
že pro každého lékaře je velmi obtíž-
né v průběhu celoživotního vzdělá-
vání vyvažovat udržování přehledu 
o rozvoji v medicíně jako celku a od-
borně se rozvíjet ve vlastním obo-
ru, ve vlastní specializaci. Rok 2012 
poskytl lékařům pracujícím v inten-
zivní medicíně řadu velmi kvalitních 
odborných akcí důležitých pro post-
graduální a celoživotní vzdělávání 
v tomto oboru. Vezmeme-li to chro-
nologicky, pak v lednu proběhl v Os-
travě čtyřdenní XIV. postgraduální 
kurz Sepse a multiorgánové selhání, 
na přelomu května a června v Plz-
ni VI. Kongres České společnosti in-
tenzivní medicíny (ČSIM) a v září 
v Hradci Králové XIX. Kongres České 
společnosti anesteziologie, resusci-
tace a intenzivní medicíny (ČSARIM). 
Část z uvedených kongresů byla po-
řádána v přímé spolupráci s Výuko-
vým pracovištěm intenzivní medicí-
ny IPVZ. Vedle velkých kongresových 
akcí, kde je diskutována problemati-
ka širokého spektra intenzivní medi-
cíny proběhly i monotématické krat-
ší akce, např. Echokurz při VI. Kon-
gresu ČSIM v Plzni a na podzim ve 
Velkých Bílovicích Svatomartinský 
workshop s podtitulem hemody-
namika v praxi. Nedílnou součástí 
spektra vzdělávacích akcí jsou kur-
zy pořádané Výukovým pracovištěm 
intenzivní medicíny IPVZ – v dubnu 
to byl čtyřdenní Předatestační kurz 
intenzivní medicíny v Brně a v pro-
sinci proběhl v Praze ve spoluprá-
ci s Katedrou anesteziologie a resus-

citace IPVZ kurz Novinky v intenziv-
ní medicíně 2012. Jak je patrno, pro 
postgraduální a celoživotní vzdělá-
vání v oboru intenzivní medicína je 
v České republice k dispozici plejáda 
odborných akcí pokrývající celou ší-
ři problematiky. Současně nelze pře-
hlédnout, že uvedené akce jsou roz-
loženy do celého roku a že probíhají 
v různých místech naší země. Nejed-
ná se tedy o vzdělávání soustředěné 
do jednoho města, jedné instituce. 
Pro zájemce nabízíme pestrou šká-
lu vzdělávacích příležitostí a inten-
zivistická komunita je hojně využí-
vá. Akce jsou plně obsazeny, je o ně 
velký zájem.

 Který z loňských seminářů či 
kurzů pokládáte za nejpřínosněj-
ší a proč? 
Všechny uvedené loňské vzděláva-
cí aktivity v oblasti intenzivní medi-
cíny byly velmi úspěšné, zazněly na 
nich znamenité přednášky, výborně 
připravené výukové lekce, proběh-
ly kvalitní workshopy. Svědčí o tom 
i došlé ohlasy. Jako modelovou akci 
zmíním kurz IPVZ Novinky v inten-
zivní medicíně 2012, který proběhl 
v prosinci 2012 v Hotelu ILF v Pra-

ze. Jeho program tradičně organizu-
je prof. Vladimír Černý, přednosta 
KARIM FN Hradec Králové a předse-
da České společnosti intenzivní me-
dicíny a již poněkolikáté byl kompo-
nován tak, že v každém dni zazněl 
jiný modul – internistický, chirur-
gický, anesteziologický, pediatrický 
tak, jak to odpovídá multidiscipli-
nárně zaměřenému Vzdělávacímu 
programu oboru intenzivní medicí-
na. Pátý den byl sestaven z předná-
šek předních odborníků delegova-
ných Českou společností intenzivní 
medicíny.

 Na která stěžejní témata se za-
měříte letos?
Intenzivistická problematika prochá-
zí napříč nejvýznamnějšími klinic-
kými obory. Orientovat vzdělávání 
na jedno či několik stěžejních témat 
znamená věnovat se méně jiným té-
matům, která jsou přinejmenším 
stejně důležitá. Proto i většina vzdě-
lávacích aktivit je zaměřena polyté-
maticky. V letošním roce proběhnou 
podobné vzdělávací akce a kongre-
sy jako v roce minulém. Jako před-
seda organizačního výboru jubilej-
ního XX. Kongresu ČSARIM, který 
proběhne letos v září v Brně, bych si 
přál, aby kongres byl důstojnou pře-
hlídkou našeho oboru a aby v něm 
problematika intenzivní medicíny 
zazněla v širokém rozsahu. Při pří-
ležitosti XX. Kongresu ČSARIM by-
chom v doprovodném programu rá-
di uskutečnili netradiční edukační 
akci zaměřenou na úplně jinou po-
pulaci posluchačů – na žáky brněn-
ských škol, pro které bychom chtěli 
uspořádat dopoledne výuky a nácvi-
ku kardiopulmonální resuscitace ve 
sportovní hale. Zatím jsme ve stadiu 
jednání a příprav, takže nechci před-
bíhat událostem. Obracíme se ke ge-
neraci, která stojí doslova na prahu 
celoživotního vzdělávání.

Na Moravě bude Kongres ČSARIM
Odloučeným pracovištěm Institutu postgraduálního vzdělávání ve zdravotnictví (IPVZ) na severní Moravě je 
Výukové pracoviště intenzivní medicíny, vedené profesorem MUDr. Pavlem Ševčíkem, CSc., přednostou Aneste-
ziologicko-resuscitační kliniky Fakultní nemocnice Ostrava a Lékařské fakulty Ostravské univerzity, kterého 
jsme požádali o rozhovor na téma celoživotního vzdělávání lékařů i nelékařských pracovníků.
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Vážení a milí čtenáři 
a příznivci Metropolu,
především katolíky, ale dá se bez nadsáz-
ky říct, že celý svět ohromilo oznámení 
papeže Benedikta XVI., že 28. února re-
zignuje na svůj úřad. Kolegiu kardinálů 
doslova řekl: „Po opakovaném zpytová-
ní vlastního svědomí jsem před Bohem 
došel k jistotě, že moje síly z důvodu po-
kročilého věku již nestačí na náležité vy-
konávání petrovského úřadu“. 
Vzhledem k tomu, že něco podobného 
se naposledy událo ve 13. století, kdy 
po pěti měsících opustil stolec Celestýn 
V., jeví se rozhodnutí Benedikta XVI. ja-

ko neobvyklé a zároveň velmi odváž-
né. Současný papež vykonává svůj úřad 
podstatně déle, plných osm let. Nastou-
pil do nelehkého období, když vystří-
dal charismatického předchůdce Jana 
Pavla II. Během jeho pontifikátu se ka-
tolická církev celou dobu potýkala s řa-
dou vnitřních skandálů, zmiňme odha-
lování pedofilních kněží, či vynášení taj-
ných dokumentů z Vatikánu. Bude to 
jistě velká úleva. Přesto si  kladu  otáz-
ku, kolik vnitřní síly musel velmi vzdě-
laný, pětaosmdesátiletý stařec, který ne-
se velikou tíhu odpovědnosti a vyčerpá-
vající fyzickou i psychickou zátěž, o níž 

se nám ani nezdá, sesbírat, než se k to-
muto nečekanému kroku odhodlal. Pře-
kvapivě, ale bez patosu a pomp.  To by 
unesl jen málokdo. A nemusí se vždyc-
ky jednat jen o církevní hodnostáře. Po-
dobných případů, kdy člověk naopak 
nedokáže, nebo nechce odhadnout své 
možnosti a schopnosti, najdeme bezpo-
čet i ve světském životě. Myslím, že už 
pro to je potřeba si papeže vážit a vzít si 
z něj příklad. Odejít z vlastního popudu 
a uvážení z tak významné pozice, je bez-
pochyby velké umění. 
Přeji nám i světu, aby kardinálové v kon-
kláve zvolili novou výraznou osobnost. 

Aby se dosavadní kurz církve pod jejím 
vedením více přiblížil současnosti – vě-
řícím i ateistům, neboť jsme všichni je-
nom lidé z masa a kostí, s duší někdy 
radostnou, jindy starostnou, dobrými 
i špatnými vlastnostmi, touhami a sny. 
Málo platné, autorita papežů je, přes 
všechnu možnou kritiku, jednou z nej-
respektovanějších v globálním měřítku.

Příjemnou dobu postní vám za celý tým 
tvůrců dnešního vydání přeje 

Ladislava Richterová
šéfredaktorka 
richterova@tydeniky.cz

Předání ocenění čtyřem osobnostem roku Ústeckého kraje 2012 v režii výbor-
ného moderátora, imitátora a zpěváka Vladimíra Hrona, výhry pro vylosova-
né čtenáře, dvě módní přehlídky, vystoupení Richarda Nedvěda a jeho Trapno-
kouzel, hity skupiny Elán Revival k tanci i poslechu, velkolepý ohňostroj – to 
byl svižný program 6. Metropol párty, věnovaný téměř třem stovkám přítom-
ných hostů z Ústeckého a Libereckého kraje a Prahy vydavatelského domu 
regionálních novin na zámečku Větruše 7. února. Pro ty, kteří se, především 
z důvodu chřipkových onemocnění nemohli dostavit, přinášíme malé ohléd-
nutí prostřednictvím fotografi í.  Více na www.tydeniky.cz/osobnost.

Hold osobnostem, skvělá zábava pro všechny – to byla 6. Metropol párty
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1. Ředitel vydavatelství Ing. Jiří Morštadt křtí titulní stránku dnešních novin.  
2. Skupina Elán Revival zahrála všechny známé hity. 
3. Večerem provázel Vladimír Hron, který si s chutí i zazpíval. 
4. Richard Nedvěd kouzlil a obecenstvo se od srdce smálo. 
5.  Ceny osobnostem předal předseda Výboru pro národnostní menšiny ÚK 

Pavel Vodseďálek společně s pořadateli projektu. 
6.  Vylosovaní čtenáři převzali věcné ceny přímo 

od generálního ředitele Českého porcelánu Dubí 
Ing. Vladimíra Feixe. 

7. a 8. Módní přehlídky zaujaly. 
9. Ve 22. hodin rozzářil oblohu nad Větruší ohňostroj. pr
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